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Møtebok
Utvalg: BYDELSUTVALGET
Møtedato: 26.02.2009
Tidspunkt: 18:30
Møtested: Sagene samfunnshus, Kaysalen

Følgende medlemmer møtte:
Navn Funksjon Repr Vara for
Per Overrein Leder AP
Kjell Omdal Erichsen Nestleder H
Helge Stoltenberg Medlem AP
Jørgen Foss Medlem AP
Thore Pettersen Medlem AP
Anne Cathrine Berger Medlem AP
Gry Bruland Larsen Medlem SV
Ole Jørgen Nyhagen Medlem SV Mari Lund Arnem
Antia Sundal Skjøstad Medlem H
Beate Mikalsen Medlem H
Inge Carlén Medlem V
Guro Svenkerud Fresvik Medlem V
Eldar Aldernæs Hanson Medlem R
Wenche Smeby Vara FRP Roy Sørensen

Følgende medlemmer hadde forfall:
Navn Funksjon Repr
Reza Rezaee Medlem SV
Mari Lund Arnem Medlem SV
Iram Tahira 2. vara SV
Unni Brøndbo 3. vara SV
Ane Fidjestøl 4. vara SV
Nina Hovensjø 5. vara SV
Gerd Vollset 6. vara SV
Roy Sørensen Medlem FRP

Bydel Sagene

Postadresse:
Postboks 4200 
Nydalen
0401 Oslo

Telefon:  02180
Telefaks: 
Giro: 6004 06 04092
Org.nr.: 974 778 726

E-post: 
postmottak@bsa.oslo.kommune.no
Internett:
www.bsa.oslo.kommune.no

Oslo kommune
Bydel Sagene
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Følgende fra administrasjonen møtte:
Knut Egger – bydelsdirektør
Hilde Graff – barne- og ungesjef
Inger Lise Myklebust – helse- og sosialsjef
Morten Nordlie – kultur- og nærmiljøsjef
Siri Berg – personalsjef

Møteleder: Per Overrein
Møtesekretær: Vibeke Heiberg

Følgende saker ble behandlet:
Saksnr Tittel
1. Åpen halvtime
2. Godkjenning av innkalling og saksliste
3. Godkjenning av protokoll fra møte 29.01.2009
4. BU-sak 09/3 Regnskap for Bydel Sagene 2008
5. BU-sak 09/4 Årsberetning 2008 for Bydel Sagene
6. BU-sak 09/5 Budsjett 2009 – Forslag til justeringer
7. BU-sak 09/6 Høring vedrørende forslag til endringer til skilt- og reklameplan for Oslo
8. BU-sak 09/7 Planforslag med konsekvensutredning for Stavangergata 40 –

Margarinfabrikken (byggetrinn 2)
9. BU-sak 09/8 Orientering om fremdrift for oppussing av Sagene kirke

10. BU-sak 09/9 IKT organisering – kostnader og erfaringer
11. BU-sak 09/10 Verbalvedtak VA7
12. BU-sak 09/11 Serviceerklæring for barneverntjenesten i bydel Sagene
13. BU-sak 09/12 Tiltaksplan for seniorpolitikk i Bydel Sagene
14. BU-sak 09/13 Anmeldt tilsynsbesøk 17.12.08 ved Akerselva sykehjem og 

Sagenehjemmet 16.12.08. Årsrapporter for 2008
15. BU-sak 09/14 Uanmeldt tilsynsbesøk 4.12.08 ved Kingosgate bo- og 

rehabiliteringssenter 
16. BU-sak 09/15 Uanmeldt tilsynsbesøk 4.12.09 ved Møllehjulet bosenter og Møllehjulet 

dagsenter for utviklingshemmede
17. BU-sak 09/16 Uanmeldt tilsynsbesøk ved Akerselva sykehjem 23.10.08 og Sagene 

sykehjem 30.10.08
18. BU-sak 09/17 Utnevnelse av representanter til Sagene – Torshov Lokal Agenda 21

19. Spørretimen
20. Orienteringssaker
18. Eventuelt
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1. Åpen halvtime

Torill Knatterød, leder av Rådet for funksjonshemmede i bydel Sagene, viste til at det ikke kun 
er rullestolsbrukere som trenger tilrettelegging. Hun oppfordret derfor Bydelsutvalgets 
medlemmer til å ta hensyn alle former for funksjonshemminger når Bydelsutvalgets medlemmer 
fatter til vedtak. 

2. Godkjenning av innkalling og saksliste

Det ble meldt saker til orientering og eventuelt. Innkalling og saksliste ble deretter godkjent.

3. Godkjenning av protokoll fra møte 29.01.09

Protokoll fra møte 29.01.09 ble enstemmig godkjent.

4. BU-sak 09/03 Regnskap for Bydel Sagene 2008

Arbeidsutvalget:
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Bydelsutvalgets behandling:
Helge Stoltenberg (AP) og Beate Mikalsen (H) hadde ordet.

VEDTAK (enstemmig):
Regnskapet for 2008 godkjennes. 

5. BU-sak 09/4 Årsberetning 2008 for bydel Sagene

Arbeidsutvalget (alle enstemmig):
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.
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Bydelsutvalgets behandling;
Ole Jørgen Nyhagen (SV), Jørgen Foss (AP) og Kjell Omdal Erichsen (H) hadde ordet.

VOTERING:
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt over Helse- og sosialkomiteens tilleggsforslag:

”Kap. 4.5 s. 56 gir en oversikt over de tilsyn som har vært foretatt av Hafslund og 
Arbeidstilsynet. 

Bydelsutvalget ber om en orientering om det interne HMS-arbeidet som er blitt drevet i 
bydelen.”

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

VEDTAK (enstemmig):
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens årsberetning 2008 for bydel Sagene til 
orientering.

Kap. 4.5 s. 56 gir en oversikt over de tilsyn som har vært foretatt av 
Hafslund og Arbeidstilsynet. 

Bydelsutvalget ber om en orientering om det interne HMS-arbeidet som er 
blitt drevet i bydelen.
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6. BU-sak 09/5 Budsjettjusteringer 2009 – Forslag til justeringer

Arbeidsutvalgets behandling:
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Bydelsutvalgets behandling:
Knut Egger hadde ordet.

VEDTAK(enstemmig):
Bydelsutvalget vedtar justeringer av budsjett 2009 i.h.t følgende tabell:

Kostra funksjon Tiltak Justering

180 diverse fellesutgifter Omdisponering av bystyrets generelle 
rammeøkning

- 1 838

180 diverse fellesutgifter Omdisponering av bystyrets økte 
ramme til ettervern i barnvernet

- 308

252 barnevernstiltak 
utenfor familien

Barnevernets ettervern styrkes + 308

180 diverse fellesutgifter Mindre forbruk overført til 2009  
innarbeides som en 
inntektsforutsetning inntil bystyrets 
behandling

- 10 700

221 førskolelokaler og 
skyss

Forutsatt reduksjon i husleier for 
barnehager innleid fra OBY avskrives

+ 500

265 kommunalt 
disponerte boliger

Kompensasjonstilskudd til omsorgs-
boliger økes

- 500

201 førskole Inntektsforutsetning i kompensasjon 
fra byrådet avskrives

+ 2 800

253 pleie og omsorg i 
institusjon 

Deler av inntektsforutsetning i 
kompensasjon for SFO avskrives

+ 524

234 aktivisering overfor 
eldre og funksjons-
hemmede

Økte utgifter dagsenterkjøring + 200

253 pleie og omsorg i 
institusjon

Økte utgifter matleveranser til 
Møllehjulet

+ 160

180 diverse fellesutgifter Avsettes som reserve til senere 
fordeling

+ 8 854

Sum justeringer  0

2. Bydelsdirektør gis fullmakt til å fordele budsjettjusteringene på riktig 
organisasjonsenhet og artsgruppe.
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7. BU-sak 09/6 Høring vedrørende forslag til endringer til skilt – og 
reklameplan for Oslo

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
1. Bydel Sagene støtter Byutviklingskomitéens forslag om tillegg til formålsparagrafen 
vedrørende begrensning av skilt og reklamens dominans i det offentlige rom.

2. Bydelen ser fordelen ved at lokalkunnskap legges til grunn for utfyllende retningslinjer for 
bruk av reklame. Det må derimot avklares nærmere hva dette konkret vil innebære for bydelen i 
form av prosesshåndtering og ressursbruk. Det advares mot en løsning hvor saksbehandling av 
reklame kompliseres ved at ulike bydeler har ulik praksis.

3. Bydelen anbefaler alternativ 1 i tillegget om historiske skilt.

4. Det anbefales at inndelingen av reklameområder beholdes som opprinnelig foreslått, da 
bortfall av videoreklame i XL-områdene allikevel foreslås fjernet. I tillegg vil bydelen gjenta sitt 
forslag om å også fjerne tillatelse av lydreklame fra kategorien.

5. Bydelen støtter forslaget om kun å tillate malt gavlreklame, ikke tavler/boards.

6. Bydelen støtter forslaget om å ikke tillate gesims- og takreklame, med unntak for områder 
hvor det er tradisjon for dette. Det vises spesielt til behovet for å skjerme byens torg og 
møteplasser mot denne type reklame.

7. Bydelen støtter begrensningene i bruk av lyssetting av skilt og reklame slik det er foreslått i 
Byutviklingskomitéens alternativ.

8. Bydelsutvalget er opptatt av profilering av lokalt næringsliv, og vil støtte forslaget om å kun 
tillate reklame for stedlig virksomhet på stillasseil.

9. Bydelen har vært kritisk til plasseringen av frittstående reklamemontre og reklametårn, da 
disse hindrer fremkommelighet og er visuelt uheldige i bybildet. Bydel Sagene vil derfor støtte 
endringsforslaget som medfører at slike tidligere godkjente innretninger fjernes.

10. Bydel Sagene støtter de endringer som gjøres i forhold til planens hovedutfordringer og 
målsettinger.

11. Bydelen støtter forslaget om å ikke tillate reklame på utsiden av kollektivtransportmidler.

12. Bydelen støtter oppretting av en kontrollgruppe for reklameinnretninger, men vil bemerke at 
det bl.a. er foreslått en liknende kontrollgruppe for tilgjengelighet på byens fortau, i forbindelse 
med Samferdselsetatens handlingsplan for universell utforming. Disse kontrollgruppene kan 
etter bydelens mening med fordel samordnes og slås sammen.

13. Bydelen viser ellers til tidligere uttalelse til planen. Det gjentas spesielt at regulert friområde 
i Iladalen må omfattes av kategori XS.
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Kultur- og Nærmiljøkomiteens behandling:
Kultur og nærmiljøkomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak:

1. Bydel Sagene støtter Byutviklingskomitéens forslag om tillegg til formålsparagrafen 
vedrørende begrensning av skilt og reklamens dominans i det offentlige rom.

2. Bydelen ser fordelen ved at lokalkunnskap legges til grunn for utfyllende retningslinjer for 
bruk av reklame. Det må derimot avklares nærmere hva dette konkret vil innebære for bydelen i 
form av prosesshåndtering og ressursbruk. Det advares mot en løsning hvor saksbehandling av 
reklame kompliseres ved at ulike bydeler har ulik praksis.

3. Bydelen anbefaler alternativ 1 i tillegget om historiske skilt.

4. Bydelen støtter Byutviklingskomiteens alternativ 2 for reklameområder. Bydelen vil gjenta 
sitt forslag om å også fjerne tillatelse av lydreklame fra ny kategori L da det er noe uklart om 
dette er gjort i Byutviklingskomiteens forslag alternativ 2.

5. Bydelen støtter forslaget om kun å tillate malt gavlreklame, ikke tavler/boards.

6. Bydelen støtter forslaget om å ikke tillate gesims- og takreklame, med unntak for områder 
hvor det er tradisjon for dette. Det vises spesielt til behovet for å skjerme byens torg og 
møteplasser mot denne type reklame.

7. Bydelen støtter begrensningene i bruk av lyssetting av skilt og reklame slik det er foreslått i 
Byutviklingskomitéens alternativ.

8. Bydelsutvalget er opptatt av profilering av lokalt næringsliv, og vil støtte forslaget om å kun 
tillate reklame for stedlig virksomhet på stillasseil.

9. Bydelen har vært kritisk til plasseringen av frittstående reklamemontre og reklametårn, da 
disse hindrer fremkommelighet og er visuelt uheldige i bybildet. Bydel Sagene vil derfor støtte 
endringsforslaget som medfører at slike tidligere godkjente innretninger fjernes.

10. Bydel Sagene støtter de endringer som gjøres i forhold til planens hovedutfordringer og 
målsettinger.

11. Bydelen støtter forslaget om å ikke tillate reklame på utsiden av kollektivtransportmidler.

12. Bydelen støtter oppretting av en kontrollgruppe for reklameinnretninger, men vil bemerke at 
det bl.a. er foreslått en liknende kontrollgruppe for tilgjengelighet på byens fortau, i forbindelse 
med Samferdselsetatens handlingsplan for universell utforming.
Disse kontrollgruppene kan etter bydelens mening med fordel samordnes og slås sammen.

13. Bydelen viser ellers til tidligere uttalelse til planen. Det gjentas spesielt at regulert friområde 
i Iladalen må omfattes av kategori XS.
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Bydelsutvalgets behandling:
Jørgen Foss (AP), Antia Sundal Skjøstad (H) og Inge Carlén (V) hadde ordet.

Anita Sundal Skjøstad (H) fremmet følgende tilleggsforslag til Bydelsdirektørens forslag til 
punkt 10.

”Bydel Sagene støtter de endringer som gjøres i forhold til planens hovedutfordringer og 
målsettinger. Bydel Sagene støtter byrådets innstilling punkt e. kulepunkt 2, om 
temporære installasjoner og mener det er viktig også å kunne markere handelsnæringen i 
byen”

Anita Sundal Skjøstad (H) fremmet følgende endringsforslag til punkt 12 til Bydelsdirektørens 
forslag. 

”Bydelen støtter en utredning av en kontrollgruppe for reklameinnretninger…”

VOTERING:

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1-3.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt alternativt over Kultur- og nærmiljøkomiteens forslag til nytt punkt 4 og 
Bydelsdirektørens forslag.

Bydelsdirektørens forslag falt med 11 stemmer (5AP/2SV/2V/1R/1FRP) mot 3 stemmer (3H).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 5.

Forslaget ble vedtatt med 10 stemmer (5AP/2SV/2V/1R) mot 4 stemmer (3H/1FRP).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 6.

Forslaget ble vedtatt med 13 (5AP/2SV/2V/1R/3H) stemmer mot 1 stemme (1FRP).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 7.

Forslaget ble vedtatt med 10 stemmer (5AP/2SV/2V/1R) mot 4 stemmer (3H/1FRP).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 8.

Forslaget ble vedtatt med 10 stemmer (5AP/2SV/2V/1R) mot 4 stemmer (3H/1FRP).
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Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 9.

Forslaget ble vedtatt med 13 (5AP/2SV/2V/1R/3H) stemmer mot 1 stemme (1FRP).

Det ble stemt alternativt over Anita Sundal Skjøstad (H) sitt forslag til punkt 10 og 
Bydelsdirektørens forslag.

Bydelsdirektørens forslag ble vedtatt 10 stemmer (5AP/2SV/2V/1R) mot 4 stemmer (3H/1FRP).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 11.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt over Anita Sundal Skjøstad (H) sitt endringsforslag til punkt 12 og 
Bydelsdirektørens forslag.

Forslaget falt med 8 stemmer (5AP/2SV/1R) mot 6 stemmer (3H/2V/1FRP).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 12.

Forslaget ble vedtatt med 8 stemmer (5AP/2SV/1R) mot 6 stemmer (3H/2V/1FRP).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 13.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

VEDTAK:

1. Bydel Sagene støtter Byutviklingskomitéens forslag om tillegg til 
formålsparagrafen vedrørende begrensning av skilt og reklamens dominans 
i det offentlige rom.

2. Bydelen ser fordelen ved at lokalkunnskap legges til grunn for utfyllende 
retningslinjer for bruk av reklame. Det må derimot avklares nærmere hva 
dette konkret vil innebære for bydelen i form av prosesshåndtering og 
ressursbruk. Det advares mot en løsning hvor saksbehandling av reklame 
kompliseres ved at ulike bydeler har ulik praksis.

3. Bydelen anbefaler alternativ 1 i tillegget om historiske skilt.
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4. Bydelen støtter Byutviklingskomiteens alternativ 2 for reklameområder. 
Bydelen vil gjenta sitt forslag om å også fjerne tillatelse av lydreklame fra ny 
kategori L da det er noe uklart om dette er gjort i Byutviklingskomiteens 
forslag alternativ 2.

5. Bydelen støtter forslaget om kun å tillate malt gavlreklame, ikke 
tavler/boards.

6. Bydelen støtter forslaget om å ikke tillate gesims- og takreklame, med 
unntak for områder hvor det er tradisjon for dette. Det vises spesielt til 
behovet for å skjerme byens torg og møteplasser mot denne type reklame.

7. Bydelen støtter begrensningene i bruk av lyssetting av skilt og reklame 
slik det er foreslått i Byutviklingskomitéens alternativ.

8. Bydelsutvalget er opptatt av profilering av lokalt næringsliv, og vil støtte 
forslaget om å kun tillate reklame for stedlig virksomhet på stillasseil.

9. Bydelen har vært kritisk til plasseringen av frittstående reklamemontre og 
reklametårn, da disse hindrer fremkommelighet og er visuelt uheldige i 
bybildet. Bydel Sagene vil derfor støtte endringsforslaget som medfører at 
slike tidligere godkjente innretninger fjernes.

10. Bydel Sagene støtter de endringer som gjøres i forhold til planens 
hovedutfordringer og målsettinger.

11. Bydelen støtter forslaget om å ikke tillate reklame på utsiden av 
kollektivtransportmidler.

12. Bydelen støtter oppretting av en kontrollgruppe for 
reklameinnretninger, men vil bemerke at det bl.a. er foreslått en liknende 
kontrollgruppe for tilgjengelighet på byens fortau, i forbindelse med 
Samferdselsetatens handlingsplan for universell utforming.
Disse kontrollgruppene kan etter bydelens mening med fordel samordnes og 
slås sammen.

13. Bydelen viser ellers til tidligere uttalelse til planen. Det gjentas spesielt at 
regulert friområde i Iladalen må omfattes av kategori XS.
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8. BU-sak 09/7 Forslag til reguleringsplan med konsekvensutredning 
– Stavangergata 40. Margarinfabrikken 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
1. Bydel Sagene støtter en etablering av barnehage i Stavangergata 40.
2. Bydelen mener at det er et reelt behov for mer areal til friområder på Voldsløkka, og 

betrakter fremskaffing av erstatningsareal for omregulert friområde som nødvendig.
3. Bydelen registrerer at behovet for erstatningsareal anerkjennes av Byrådsavdeling for 

byutvikling, og at det vurderes omregulering av Uelands gate 85. Bydelen har tidligere 
foreslått en slik løsning og støtter en slik omregulering. Intensjonen om en slik fremskaffelse 
av erstatningsarealer bør forankres i reguleringsplanen, eller gjennom annet bindende 
vedtak.

4. Bydelen mener at de foreslåtte 20 p-plasser langs Stavangergata er utilstrekkelig for å 
avvikle henting og levering på en effektiv og trafikksikker måte.

5. Det er samtidig viktig å sikre at Stavangergatas funksjon som samlevei for trafikk mot ring 3 
ikke reduseres i stor grad, slik at denne trafikken ikke flyttes til boliggater i nærheten.

6. Bydelen mener at følgende alternative og/eller supplerende måter å avvikle parkering på må 
vurderes:

a. Henting og levering i parkeringsanlegg som foreslått tidligere i saken.
b. Parkering forbeholdt henting og levering kl 07-17 utvides til å gjelde hele eller større 

deler av Stavangergata mellom Lisa Kristoffersens plass og Uelands gate.
c. Parkeringsplasser i form av sambruk/fellesareal med Stavangergata 36/40 B 

(trafostasjon).
7. Det bør gjennomføres en detaljert trafikktelling for Stavangergata som et grunnlag for 

vurdering av trafikksituasjonen.
8. Bydelen mener at et informasjonssenter og en form for helsetjeneste er nødvendig for å sikre 

en trygg og forsvarlig drift av en stor institusjon som Margarinfabrikken barnehage. Det må 
arbeides for at det kan tilbys attraktive lokaler for disse funksjonene.

Barne- og ungekomiteens behandling:
Barne- og ungekomiteen tilsluttet seg enstemmig til Bydelsdirektørens forslag til vedtak.

Kultur- og nærmiljøkomiteens behandling:
Kultur- og nærmiljøkomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak:

1. Bydel Sagene støtter en etablering av barnehage i Stavangergata 40.

2. Bydelen mener at det er et reelt behov for mer areal til friområder på Voldsløkka, og 
betrakter fremskaffing av erstatningsareal for omregulert friområde som nødvendig.
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3. Bydelen registrerer at behovet for erstatningsareal anerkjennes av Byrådsavdeling for 
byutvikling, og at det vurderes omregulering av Uelands gate 85. Bydelen har tidligere 
foreslått en slik løsning og støtter en slik omregulering. Intensjonen om en slik 
fremskaffelse av erstatningsarealer bør forankres i reguleringsplanen, eller gjennom 
annet bindende vedtak.

4. Bydelen mener at de foreslåtte 20 p-plasser langs Stavangergata er utilstrekkelig for å 
avvikle henting og levering på en effektiv og trafikksikker måte.

5. Det er samtidig viktig å sikre at Stavangergatas funksjon som samlevei for trafikk mot 
ring 3 ikke reduseres i stor grad, slik at denne trafikken ikke flyttes til boliggater i 
nærheten.

6. Henting og bringing av barn må foregå i et underjordisk parkeringsanlegg, i tråd med 
tidligere forslag i saken.

7. Det bør gjennomføres en detaljert trafikktelling for Stavangergata som et grunnlag for 
vurdering av trafikksituasjonen.

8. Bydelen mener at et informasjonssenter og en form for helsetjeneste er nødvendig for å 
sikre en trygg og forsvarlig drift av en stor institusjon som Margarinfabrikken 
barnehage. Det må arbeides for at det kan tilbys attraktive lokaler for disse funksjonene.

Bydelsutvalgets behandling:
Jørgen Foss (AP), Guro Svenkerud Fresvik (V), Thore Pettersen (AP), Kjell O. Erichsen (H), 
Helge Stoltenberg (AP) og Eldar Aldernæs Hanson (R).

Jørgen Foss (AP) fremmet et nytt forslag til Kultur- og nærmiljøkomiteens punkt 6.

”Henting og bringing av barn kan foregå i et underjordisk parkeringsanlegg i tråd ned 
tidligere forslag i saken. Det må legges til rette for kollektivtransportløsninger for 
henting og bringing.”

Jørgen Foss (AP) endret forslaget til: 

”Henting og bringing av barn må foregå i et underjordisk parkeringsanlegg i tråd ned 
tidligere forslag i saken. Det må også legges til rette for kollektivtransportløsninger for 
henting og bringing.” 

VOTERING:
Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1-5.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til punkt 6.

Forslaget falt enstemmig.

Det ble stemt over Jørgen Foss forslag til punkt 6.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.
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VEDTAK (enstemmig):

1. Bydel Sagene støtter en etablering av barnehage i Stavangergata 40.
2. Bydelen mener at det er et reelt behov for mer areal til friområder på 

Voldsløkka, og betrakter fremskaffing av erstatningsareal for omregulert 
friområde som nødvendig.

3. Bydelen registrerer at behovet for erstatningsareal anerkjennes av 
Byrådsavdeling for byutvikling, og at det vurderes omregulering av Uelands 
gate 85. Bydelen har tidligere foreslått en slik løsning og støtter en slik 
omregulering. Intensjonen om en slik fremskaffelse av erstatningsarealer bør 
forankres i reguleringsplanen, eller gjennom annet bindende vedtak.

4. Bydelen mener at de foreslåtte 20 p-plasser langs Stavangergata er 
utilstrekkelig for å avvikle henting og levering på en effektiv og trafikksikker 
måte.

5. Det er samtidig viktig å sikre at Stavangergatas funksjon som samlevei for 
trafikk mot ring 3 ikke reduseres i stor grad, slik at denne trafikken ikke flyttes 
til boliggater i nærheten.

6. Henting og bringing av barn må foregå i et underjordisk parkeringsanlegg i 
tråd ned tidligere forslag i saken. Det må også legges til rette for 
kollektivtransportløsninger for henting og bringing.”

7. Det bør gjennomføres en detaljert trafikktelling for Stavangergata som et 
grunnlag for vurdering av trafikksituasjonen.

8. Bydelen mener at et informasjonssenter og en form for helsetjeneste er 
nødvendig for å sikre en trygg og forsvarlig drift av en stor institusjon som 
Margarinfabrikken barnehage. Det må arbeides for at det kan tilbys attraktive 
lokaler for disse funksjonene.

9. BU-sak 09/8 Orientering om fremdrift for oppussing av Sagene 
kirke

Arbeidsutvalgets behandling:
Arbeidsutvalget sluttet seg enstemmig til Bydelsdirektørens forslag til vedtak.

Bydelsutvalgets behandling:
Jørgen Foss (AP), Guro Fresvik Svenkerud (V) og Eldar Aldernæs Hanson (R) hadde ordet.

VEDTAK (enstemmig):
Bydelsutvalget tar bydelsadministrasjonens redegjørelse om fremdriften for 
oppussing av Sagene kirke til orientering. 
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10. BU-sak 09/9 IKT organisering – kostnader og erfaringer

Arbeidsutvalgets behandling:
Arbeidsutvalget sluttet seg enstemmig til Bydelsdirektørens forslag til vedtak.

Bydelsutvalgets behandling:
Helge Stoltenberg (AP), Inge Carlén (V) og Kjell Omdal Erichsen (H) hadde ordet.

VEDTAK (enstemmig):
Bydelsdirektørs sak om IKT organisering – kostnader og erfaringer tas til 
orientering.

11. BU-sak 09/10 Verbalvedtak VA7: Transport

Bydelsdirektørens forslag til vedtak:
Ved utskifting av bydelens personbiler, skal det i hvert enkelt tilfelle vurderes om behovet kan 
tilfredsstilles ved bruk av elbil. Dersom så er tilfelle, skal elbil anskaffes.

Arbeidsutvalget:
Arbeidsutvalget sluttet seg enstemmig til Bydelsdirektørens forslag til vedtak.

Bydelsutvalgets behandling:
Inge Carlén (V) hadde ordet.

Inge Carlén (V) fremmet følgende tilleggsforslag:

”Bydelsutvalget ber om at Arbeidsutvalget blir orientert når kjøretøy skal skiftes ut.”

VOTERING:
Det ble stemt over bydelsdirektørens forslag til vedtak.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt over Inge Carlén (V) sitt tilleggsforslag.

Forslaget ble vedtatt med 11 stemmer (5AP/2V/2SV/1R/1FRP) mot 3 stemmer (3H).
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VEDTAK (enstemmig):
Ved utskifting av bydelens personbiler, skal det i hvert enkelt tilfelle 
vurderes om behovet kan tilfredsstilles ved bruk av elbil. Dersom så er 
tilfelle, skal elbil anskaffes.

Bydelsutvalget ber om at Arbeidsutvalget blir orientert når kjøretøy skal 
skiftes ut.

12. BU-sak 09/11 Serviceerklæring for barneverntjenesten i 
Bydel Sagene

Bydelsdirektøren:
Bydelsdirektørens vedlagte forslag til serviceerklæring for bydelens barnevernstjeneste vedtas.

Barn- og ungekomiteens behandling:
Barne- og ungekomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak:

Bydelsdirektørens forslag til serviceerklæring for bydelens barneverntjeneste vedtas med 
følgende endring.

Siste ord avsnittet angående klageadgang endres fra staten til fylkesmannen.

Bydelsutvalgets behandling:
Guro Fresvik Svenkerud (V) hadde ordet

VOTERING:
Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt over Barne- og ungekomiteens endringsforslag.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

VEDTAK (enstemmig):
Bydelsdirektørens forslag til serviceerklæring for bydelens barneverntjeneste 
vedtas med følgende endring.

Siste ord avsnittet angående klageadgang endres fra staten til fylkesmannen.
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13. BU-sak 09/12 Tiltaksplan for seniorpolitikk i Bydel Sagene

Arbeidsutvalgets behandling:
Arbeidsutvalget sluttet seg enstemmig til Bydelsdirektørens forslag til vedtak.

Bydelsutvalgets behandling:
Helge Stoltenberg (AP), Siri Berg, Inge Carlén (V) og Ole Jørgen Nyhagen (SV) hadde ordet.

Ole Jørgen Nyhagen (SV) hadde følgende merknad:

Merknad:
”I saksframlegget opplyses det at Oslo kommune sentralt har bestemt at det ikke 
er aktuelt å tilby seniorer redusert stilling med full lønn, slik en del kommuner 
har gjort. SV beklager at kommunen sentralt på denne måten reduserer bydelens 
virkemidler som arbeidsgiver. SV ser det slik at nettopp en viss reduksjon i 
arbeidstiden for noen kan være et godt alternativ til å gå av på avtalefestet
pensjon.”

Inge Carlén (V) forslo å utsette saken til neste møte da han ønsket en grundigere 
saksgjennomgang fra Bydelsdirektør.

Ole Jørgen Nyhagens (SV) merknad fikk tilslutning fra R og AP.

VOTERING:
Det ble stemt over Inge Carléns (V) forslag.

Forslaget falt med 8 stemmer (5AP/2SV/leders dobbeltstemme) mot 7 stemmer 
(2V/3H/1R/1FRP).

Det ble stemt over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

VEDTAK (enstemmig):
Bydelsdirektørens saksfremlegg til MBU av 02.12.2008 vedrørende 
tiltaksplan for seniorpolitikk i Bydel Sagene tas til orientering.
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14. BU-sak 09/13 Anmeldt tilsynsbesøk 17.12.08 ved Akerselva 
sykehjem og Sagenehjemmet 16.12.2009. 
Årsrapporter for 2008.

Bydelsdirektøren:
Protokoller fra anmeldte tilsynsbesøk 17.12.08 ved Akerselva sykehjem og 16.12.08 ved 
Sagenehjemmet og årsrapporter fra tilsynsutvalg 1 tas til orientering.

Helse- og sosialkomiteens behandling:
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Bydelsutvalgets behandling:
Gry Bruland Larsen (SV) og Inger Lise Myklebust hadde ordet.

VEDTAK (enstemmig):
Protokoller fra anmeldte tilsynsbesøk 17.12.08 ved Akerselva sykehjem og 
16.12.08 ved Sagenehjemmet og årsrapprter fra tilsynsutvalg 1 tas til 
orientering.

15. BU-sak 09/14 Uanmeldt tilsynsbesøk 4.12.08 ved Kingosgate bo- og 
rehabiliteringssenter

Helse- og sosialkomiteens behandling (enstemmig):
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Bydelsutvalgets behandling:

VEDTAK (enstemmig):
Protokoll fra uanmeldt tilsynsbesøk den 4.12.08 ved Kingosgate bo- og 
rehabiliteringsenter tas til orientering
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16. BU-sak 09/15 Uanmeldte tilsynsbesøk 4.12.08 ved Møllehjulet 
bosenter og Møllehjulet dagsenter for 
utviklingshemmede

Helse- og sosialkomiteens behandling (enstemmig):
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Bydelsutvalgets behandling:

VEDTAK (enstemmig):
Protokoller fra uanmeldte tilsynsbesøk den 4.12.08 ved Møllehjulet bosenter 
og Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede tas til orientering.

17. BU-sak 09/16 Uanmeldte tilsynsbesøk ved Akerselva sykehjem 
23.10.08 og Sagene sykehjem 30.10.08

Helse- og sosialkomiteens (enstemmig):
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Bydelsutvalgets behandling:

VEDTAK (enstemmig):
Protokoller fra uanmeldt tilsynsbesøk ved Akerselva sykehjem 23.10.08 og 
Sagene sykehjem 30.10.08 tas til orientering.

18. BU-sak 09/17 Utnevnelse av representanter til Sagene Torshov 
Loka Agenda 21

Bydelsdirektøren:
1. Bydelsutvalget utnevner NN til å være bydelens politiske representant i forumet, samt 

NN som vararepresentant.

2. Bydelsutvalget støtter bydelsdirektørens forslag om at ansatte fra Enhet for bærekraft i
Kultur- og nærmiljøavdelingen, utnevnes internt til å representere 
bydelsadministrasjonen i forumet.

3. Bydelsutvalget tar forumets foreløpige årsrapport for 2008 til orientering.  
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Arbeidsutvalget og Kultur- og nærmiljøkomiteen (begge enstemmig):
1. Bydelsutvalget utnevner Marit Aasen Heggdal (AP) til å være bydelens politiske 

representant i forumet, samt NN som vararepresentant.

2. Bydelsutvalget støtter bydelsdirektørens forslag om at ansatte fra Enhet for bærekraft i 
Kultur- og nærmiljøavdelingen, utnevnes internt til å representere 
bydelsadministrasjonen i forumet.

3. Bydelsutvalget tar forumets foreløpige årsrapport for 2008 til orientering.  

4. Bydelens politiske representant har forslags og talerett, men ikke stemmerett i forumet.

Bydelsutvalgets behandling:
Kjell Omdal Erichsen (H) og Jørgen Foss (AP) hadde ordet.

Kjell Omdal Erichsen (H) foreslo at Mads Gilde velges til bydelens politiske vararepresentant i 
forumet Lokal Agenda 21.

VOTERING:
Det ble stemt over Arbeidsutvalgets forslag om at Marit Aasen Heggdal (AP) til bydelens 
politiske representant i LA21.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt over Kjell Omdal Erichsens (H) forslag om at Mads Gilde velges til bydelens 
vararepresentant i LA21.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Det ble stemt over punkt 2, 3 og 4. 

Forslagene ble enstemmig vedtatt.

VEDTAK (enstemmig):

1. Bydelsutvalget utnevner Marit Aasen Heggdal (AP) til å være bydelens 
politiske representant i forumet, samt Mads Gilde som vararepresentant.

2. Bydelsutvalget støtter bydelsdirektørens forslag om at ansatte fra Enhet 
for bærekraft i Kultur- og nærmiljøavdelingen, utnevnes internt til å 
representere bydelsadministrasjonen i forumet.

3. Bydelsutvalget tar forumets foreløpige årsrapport for 2008 til 
orientering.  

4. Bydelens politiske representant har forslags og talerett, men ikke 
stemmerett i forumet.
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19. Spørretimen

Det var ingen spørsmål til spørretimen.

20. Orienteringssaker

Per Overrein (AP) informerte om at han og Helge Stoltenberg (AP) skal i møte 10.03.2009 med 
Kommunenes Sentralforbund. Overrein har sendt ut invitasjon til partienes gruppeledere og 
oppfordret dem til å komme.

21. Eventuelt

Thore Pettersen (AP) viste til Rådet for funksjonshemmedes merknad i protokollen fra møte 
16.02.09 vedrørende teleslynge:

”Rådet for funksjonshemmede etterlyser teleslynge i Sagene samfunnshus i 
forbindelse med møter i tilknytning til Bydelsutvalget og andre komiteer.” 

Pettersen håper at dette ønske tas til følge. Det vil også være praktisk med en døråpner på 
Sagene Samfunnshus slik at personer som sitter i rollestol slipper inn uten å være avhengig av 
hjelp. Dette vil også være i tråd med den nye loven om universell utforming.  

BYDEL SAGENE
Bydelsutvalget

Per Overrein (AP) Vibeke Heiberg
leder (sign.) BU-konsulent


